



မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံရေးဖြစ်ရပ်များကို တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသမီးများ၏အသံများကို နားထောင်ကြရန် သက်ဆိုင်သူအားလုံးကို ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ (UN Women) မှ တောင်းဆိုပါသည်။

**UN Women Myanmar** ၏ သဘောထား ထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၁ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ရက်၊ ကြာသာပတေးနေ့

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသော နိုင်ငံရေးဖြစ်ရပ်များအပေါ် အခြေခံ၍ အမျိုးသမီးများအပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေသူများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက အင်အားသုံးဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး UN Women မှ အလွန် စိုးရိမ်ပူပန်မှု ရှိနေပါကြောင်းနှင့် အမျိုးသမီးများ၏အသံများကို နားထောင်ကြရန် သက်ဆိုင်သူများ အားလုံးကို တောင်းဆိုပါသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ (၉)ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်၊ မန္တလေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ အခြားမြို့များတွင် နိုင်ငံအပိုင်း ဖြစ်ပေါ်နေသော အာဏာဖီဆန်ရေးလှုပ်ရှားမှုတွင် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေသူများ အပေါ် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက အင်အားသုံးခဲ့သည့်အတွက် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည့် သတင်းများ ရရှိခဲ့ပါသည်။ ဤသို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ ၏ ပထမဆုံး အကြမ်းဖက်ခံရသူမှာ အသက်(၁၉) နှစ်အရွယ် မမြသွဲ့သွဲ့ခိုင် ဖြစ်ပြီး သူမ၏ ဦးခေါင်းကို သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု သတင်းရရှိ အတည်ပြု ထားပါသည်။ ထိုအမျိုးသမီးငယ်၏ အခြေအနေမှာ လက်ရှိတွင် အသက်အန္တရာယ် အလွန်စိုးရိမ်နေရဆဲ ဖြစ်ပြီး အသက်ကယ်ဆယ်ရေး အထောက်အပံ့များပေးထားရသည်ဟု ဆရာဝန်များက အတည်ပြုထား ပါသည်။ ယနေ့သည် မမြသွဲ့သွဲ့ခိုင်အနေဖြင့် သူမ၏အသက်(၂၀)ပြည့်မွေးနေ့ကို ကျင်းပနေရမည့် အချိန်ဖြစ် သည်။ အဆိုပါအခြေအနေနှင့် ပတ်သက်၍ UN Women သည် သူမ၏မိသားစု၊ မိတ်ဆွေများနှင့်အတူ ထပ်တူဝမ်းနည်းပါကြောင်းနှင့် အလေးအနက်စာနာမိပါကြောင်း ပြောကြားလိုပြီး စစ်တပ်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့အား ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေသူများအပေါ် မမျှတသော အင်အားသုံးမှုကို ရှောင်ကြဉ်ပါရန် တောင်းဆို ပါသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်အတွင်း သာယာဝပြောသော၊ ဒီမိုကရေစီကျသော လူမှုဝန်းကျင်သို့ ကူးပြောင်းမှု လုပ်ငန်းစဉ် တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသမီးများနှင့် အမျိုးသမီး အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများသည် မရှိမဖြစ်အရေးကြီးသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အားလုံးပါဝင်သော အုပ်ချုပ်မှု အကြောင်းကို စည်းရုံးပြောဆိုရာတွင် အဓိက ကျနေဆဲဖြစ်ပါသည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်အတွင်း COVID - 19 ကပ်ရောဂါ အခြေအနေများသည် အမျိုးသမီးများအပေါ် မတူညီသောသက်ရောက်မှုများ ရှိနေသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံရှိအမျိုးသမီးများသည် ဤကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ကြိုးပမ်းမှု များတွင် နိုင်ငံ၏ကဏ္ဍအားလုံး၌ ရှေ့တန်းမှ မားမားမတ်မတ် ရပ်တည်ခဲ့သည်ကို ကျွန်ုပ်တို့မြင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

UN Women Myanmar သည် အမျိုးသမီးများ၏ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးရရှိရန်နှင့် နိုင်ငံ၏အနာဂတ် အတွက် ၎င်းတို့၏ မျှော်လင့်ချက်များ၊ လိုအင်ဆန္ဒများကိုဖော်ပြရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ကြ သော မြန်မာနိုင်ငံမှ အမျိုးသမီးများနှင့် အမျိုးသမီးအရပ်ဖက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့်အတူ တစ်သားတည်း ရှိနေပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိအမျိုးသမီးများ၏အသံအား နားထောင်ကြရန် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်နိုင်ငံရပ်ခြားမှ သက်ဆိုင်သူများ အားလုံးကို ကျွန်ုပ်တို့က တိုက်တွန်းပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးချုပ် ၏ ပြောကြားချက် အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူပြည်သားများ၏ ဒီမိုကရေစီ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို ရရှိရန် ကြိုးပမ်းမှုများကို ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂက ဆက်လက်ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထပ်မံပြောကြားလိုပြီး စစ်ဘက်ခေါင်းဆောင်များကို မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ၏ ဆန္ဒသဘောထားများ အား လေးစားလိုက်နာရန်၊ မတူကွဲပြားမှုများကို ငြိမ်းချမ်းစွာ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းသော နည်းလမ်း ဖြင့် အဖြေရှာရန် တိုက်တွန်းလိုက်ပါသည်။

မီဒီယာ စုံစမ်းမေးမြန်းမှုများအတွက်

Ms. Lesly Lotha ၊ ဆက်သွယ်ရေး အရာရှိ၊ UN Women မြန်မာနိုင်ငံ

[Lesly.lotha@unwomen.org](mailto:Lesly.lotha@unwomen.org) ၊ လက်ကိုင်ဖုန်း +၉၅ ၉၇၉ ၆၁၃၉၂၂၃

Montira Narkvichien ၊ ဒေသတွင်း ဆက်သွယ်ရေး အထူးကျွမ်းကျင်သူ၊ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အမျိုးသမီးများအဖွဲ့

(UN Women) အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသ၊

[montira.narkvichien@unwomen.org](mailto:montira.narkvichien@unwomen.org) ၊ လက်ကိုင်ဖုန်း + ၆၆ ၈၁၆၆၈ ၈၉၀၀